



# Алсынбаев Рахимьян Ибрагимович

(1910-1982)

Алсынбаев Рахимьян Ибрагимович родился в 1910 году в семье крестьянина в селе Юмашево Баймакского района.

В 1942 году был призван на военную службу и служил пулеметчиком. Участвовал в освобождении Сталинграда от немецких захватчиков. Форсировал Днепр, потом участвовал в битвах за освобождение Украины и Крыма. В 1944 году за героизм, проявленный в боях Хабын-тау, был награжден орденом Славы III степени. В этом бою он был тяжело ранен и отправлен в госпиталь, где и встретил долгожданный день победы.

(данные предоставил Асхадуллин Алмаз, группа 23101)

Rakhimyan Alsynbaev was born in 1910 in a peasant family in the village of Yumashevo, Baymaksy District.

In 1942 he was called up for military service and served as a machine gunner. He contributed much to the liberation of Stalingrad from German invaders, crossed the Dnieper and participated in the battles of the Ukraine and the Crimea liberation. In 1944 he was awarded the Order of Glory Third Class for the heroism in the battles of Khabyn-tau. Having been seriously wounded in that battle, he was sent to hospital and welcomed a long-awaited day of victory there.

(The data is provided by Askhadullin Almaz, 23101 group)

